

السيرة الذاتية

المهام

الدكتورة سالمة الأحمر عبدالقادر زبيدة تخصص الأدب العربي و نقده عضو هيئة تدريس في قسم اللغة العربية بكلية اللغات جامعة طرابلس بدوام كامل، حصلت على الترتيب الأول في شهادة الليسانس في اللغة العربية و آدابها من قسم اللغة العربية بكلية الآداب جامعة طرابلس سنة 2009 أوفدت بناء عليه ضمن الطلبة الأوائل لدراسة الماجستير خارج البلاد فالتحقت بجامعة اليرموك في المملكة الأردنية وتحصلت منها على شهادة الماجستير في الأدب العربي الحديث و نقده سنة 2015 التحقت بدراسة الاجازة الدقيقة في جاكعة طرابلس كلية اللغات قسم اللغة العربية و حصلت على شهادة الدكتوراة منها بالتخصص ذاته 2023/2022، كُلفت بالتدريس بصفة متعاون في كليات جامعة طرابلس من سنة 2019 إلى تاريخ صدور قرار تعيين في 8-11-2022

المؤهلات العلمية:

دكتوراة في الأدب العربي الحديث و نقده بتقدير جيد جدا من كلية اللغات جامعة طرابلس 2023

ماجستير في الأدب العربي الحديث و نقده بمعدل 78 و بتقدير عام جيد جدا من كلية الآداب جامعة اليرموك بالمملكة الأردنية 2015

دبلوم الدراسات العليا في الأدب و النقد كلية اللغات جامعة طرابلس 2010

ليسانس في اللغة العربية و آدابها بتقدير ممتاز كلية الآداب جامعة طرابلس 2009

المسيرة المهنية

تدريس مادة الأدب الإسلامي في كلية التربية جامعة طرابلس بصفة متعاون

تدريس مادة اللغة العربية العامة لطلبة المرحلة التمهيديّة كلية اللغات جامعة طرابلس بصفة متعاون

تدريس مادة لغة عربية عامة 1 و لغة عربية عامة 2 في كلية التمريض جامعة طرابلس بصفة متعاون

تدريس مادة لغة عربية عامة في كلية الصيدلة جامعة طرابلس بصفة متعاون

تعيين بدرجة محاضر مساعد في قسم اللغة العربية كلية اللغات جامعة طرابلس

تدريس مادة اللغة العربية العامة في كلية الاقتصاد و الإدارة جامعة طرابلس

منسق شعبة اللغة العربية للناطقين بغيرها بقسم اللغة العربية كلية اللغات جامعة طرابلس

الاهتمامات البحثية

الاهتمام بالدراسات اللغوية و الأدبية العربية و ما يتصل بها ومنها الشق الأدبي شعرا و نثرا بما في ذلك السرد الحديث و ما ينضوي تحته من رواية و قصة و ما يتصل بهما

النشاطات الخارجية

الحضور و المشاركة في المنتديات و ورش العمل العلمية و منها

المتطلبات الأكاديمية للبرنامج الأكاديمي

The Biography

Mission:

Dr. Salama Al-Ahmar Abdul Qader Zubaida, specializing in Arabic literature and criticism, is a full-time faculty member in the Arabic Language Department at the Faculty of Languages, University of Tripoli. She obtained first place in the Bachelor's degree in Arabic Language and Literature from the Arabic Language Department at the Faculty of Arts, University of Tripoli in 2009. Accordingly, she was sent within The first student to study a master's degree outside the country, she joined Yarmouk University in the Kingdom of Jordan and obtained a master's degree from it in modern Arabic literature and criticism in 2015. She joined a bachelor's degree at the University of Tripoli, Faculty of Languages, Department of Arabic Language, and obtained a doctorate from it in the same specialty in 2022/2023. She was assigned Teaching at a collaborating college in the faculties of the University of Tripoli from the year 2019 until the date of issuance of an appointment decision on 11-8-2022.

Qualifications:

Doctorate in Modern Arabic Literature and Criticism with a very good grade from the Faculty of Languages, University of Tripoli 2023.

Master's degree in Modern Arabic Literature, with a grade point average of 78 and a very good general grade, from the Faculty of Arts, Yarmouk University, Kingdom of Jordan, 2015.

Postgraduate Diploma in Literature and Criticism, Faculty of Languages, University of Tripoli, 2010.

Bachelor's degree in Arabic Language and Literature, with excellent grade, Faculty of Arts, University of Tripoli, 2009.

Professional career:

Teaching Islamic literature at the College of Education, University of Tripoli, as a collaborator

Teaching general Arabic language to pre-school students at the Faculty of Languages, University of Tripoli, as a collaborator

Teaching General Arabic Language 1 and General Arabic Language 2 at the Faculty of Nursing, University of Tripoli, as a collaborator.

Teaching a general Arabic language subject at the College of Pharmacy, University of Tripoli, as a collaborator

Appointment as Assistant Lecturer in the Arabic Language Department, Faculty of Languages, University of Tripoli

Teaching general Arabic language at the Faculty of Economics and Administration, University of Tripoli

Coordinator of the Arabic Language for Non-Native Speakers Division in the Arabic Language Department, Faculty of Languages, University of Tripoli

Research interests:

Interest in Arabic linguistic and literary studies and what is related to them, including the literary part, poetry and prose, including modern narration and the novel, story, and what is related to it.

Outdoor activities:

Attendance and participation in scientific forums and workshops, including:

Academic requirements for the academic program.